
Z á p i s n i c a  č . 8/2011 
zo zasadnutia Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári, 

ktoré sa uskutočnilo dňa 12.10.2011 v priestoroch Mestského úradu v Poltári 
___________________________________________________________________________ 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program: 
1. Otvorenie zasadnutia 
2. Organizačné zabezpečenie súťaže Najlepší dedko, najlepšia babka 
3. Prerokovanie návrhu zriadenia štipendijného fondu 
4. Návrh na zmenu rozpočtu komisie pre školstvo na nasledujúci kalendárny rok 
5. Diskusia 
6. Záver 
 
1. Otvorenie zasadnutia 
Zasadnutie Komisie pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári otvorila a prítomných 
členov privítala jej predsedníčka Mgr. Martina Brisudová, ktorá oboznámila prítomných s progra- 
mom zasadnutia komisie. 
 
2. Organizačné zabezpečenie  súťaže Najlepší dedko, najlepšia babka 
Predsedníčka komisie Mgr. Martina Brisudová privítala pani Ľubu Šálkovú, členku ZPOZ pri 
Mestskom zastupiteľstve v Poltári. Oboznámila prítomných s návrhom pracovného materiálu k 
súťaži Najlepší dedko, najlepšia babka. Požiadala pani Šálkovú o spoluprácu pri realizácii 
podujatia, konkrétne zakúpenia kvetov pre starých rodičov z finančných prostriedkov ZPOZ.  
Pani Mária Pribilincová informovala o zabezpečení  krčahov pre najlepšieho dedka a najlepšiu 
babku u pani Bakšovej. Krčahy majú byť hotové 20. októbra 2011.  
 
Organizačno - technické  zabezpečenie  podujatia  pripravila  predsedníčka  komisie  pre  školstvo  
Mgr. Martina Brisudová: 
 
pani Marcela Iždinská zabezpečí: 

�  nákup darčekov pre žiakov, ktorých práce boli ocenené (35 ks) 
� kontakt so žiakmi pred slávnosťou  

 
Ing. Mária Pribilincová zabezpečí: 

�  v spolupráci s p. Júliusom Imrovičom pozvánky pre žiakov a starých rodičov  
� ďakovné listy pre najlepšieho dedka a babku a ďakovné listy pre školy 
� distribúciu pozvánok žiakom a ďakovných listov školám 
� laminovanie ocenených prác a ostatných prác 
� usádzanie hostí pred začatím slávnosti 
� krčahy pre najlepšieho dedka a najlepšiu babku 

 
pani Vlasta Kojnoková zabezpečí: 

� scenár slávnostného podujatia 
� rozdelenie, prípravu a prezentáciu úryvkov slohových prác 

 
Mgr. Bridudová zabezpečí: 

� príhovor na slávnostné podujatie  
� kontrolu organizačno - technického zabezpečenia podujatia 

 
JUDr. Bronislava Garajová zabezpečí: 

� rozdelenie, prípravu a prezentáciu úryvkov slohových prác 
 



pani Ľuba Šálková zabezpečí: 
� zakúpenie kytíc a 35 ks kvetov 
� privítanie hostí na slávnosti 
� ukončenie slávnostného podujatia 
� zápis najlepšieho dedka a najlepšej babky do Pamätnej knihy mesta Poltár 

 
pani Elena Slavkovská zabezpečí: 

� informovanie základných škôl o distribúcií pozvánok pre žiakov a starých rodičov 
� kontakt so žiakmi pred slávnosťou 

 
Mgr. Eva Dirbáková zabezpečí: 

� informovanie základných škôl o distribúcií pozvánok pre žiakov a starých rodičov 
� kontakt so žiakmi pred slávnosťou 

 
páni Július Imrovič a Peter Slavkovský zabezpečia: 

� grafický návrh a tlač pozvánok pre žiakov a starých rodičov 
� grafický návrh, tlač a laminovanie ďakovných listov 
� fotografovanie na podujatí 

 
Vyhodnotenie  slohových  prác  uskutočnili  na zasadnutí  komisie  Mgr. Brisudová,  p. Slavkovská,   
p. Kojnoková, Mgr. Dirbáková, JUDr. Garajová a p. Iždinská. Členky komisie pre školstvo po 
preštudovaní slohových prác a podľa pokynov predsedníčky komisie Mgr. Brisudovej pripravili 
návrhy na ocenenie 35 žiackych v rámci literárnej súťaže  Najlepší dedko, najlepšia babka. 
Slávnostné vyhodnotenie sa uskutoční 28. októbra 2011 o 15.00 hod. v obradnej sieni MsÚ 
Poltár.  
 
- uznesenie č. 23/2011 – komisia pre školstvo schvaľuje 170.- € na organizačné zabezpečenie 
súťaže Najlepší dedko, najlepšia  babka  (nákup 2 ks  čiaš  pre  víťazov,  odmien  pre  
súťažiacich  žiakov,  zabezpečenie pozvánok a ďakovných listov). Slávnostné vyhodnotenie 
súťaže sa uskutoční 28. 10. 2011 o 15.00 hod. v obradnej sieni Mestského úradu v Poltári. 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 
 
3. Prerokovanie návrhu zriadenia štipendijného fondu 
Mgr. Martina Brisudová - pripravila návrh všeobecne záväzného nariadenia o zriadení 
štipendijného fondu pre talentovaných študentov stredných a vysokých škôl. Členom komisie pre 
školstvo bol doručený v elektronickej forme. S pani Štrbovou konzultovali alternatívy financovania 
štipendijného fondu. Vhodné by bolo zriadiť tento fond pri príležitosti výročia, resp. sviatku 
viažuceho sa k mestu Poltár. Štipendijný fond by mal poskytovať pomoc talentovaným študentom, 
ktorých rodiny majú nižšie príjmy a mal by niesť meno významnej osobnosti nášho mesta. Pani 
Štrbová odporučila, aby bol fond  financovaný z prostriedkov kumulovaných v rezervnom fonde. 
Návrh na zriadenie štipendijného fondu predloží Mgr. Brisudová sociálnej komisii a pred 
predložením na rokovanie mestského zastupiteľstva bude druhýkrát predložený na 
pripomienkovanie komisii pre školstvo a následne mestskej rade. 
 
4. Návrh na zmenu rozpočtu komisie pre školstvo na nasledujúci kalendárny rok 
Mgr. Brisudová - informovala prítomných o aktuálnom stave a čerpaní rozpočtu komisie pre 
školstvo. Zostatok rozpočtu k 30.9.2011 je 778,16,- €. Komisia finančne podporila a sama pripravila 
viac podujatí ako v predchádzajúcom období, preto na vianočných podujatiach pre deti MŠ a žiakov 
ZŠ požiada o pomoc a spoluprácu sociálnu, resp. kultúrnu komisiu pri MsZ v Poltári a bude sa 
snažiť získať financie pre deti aj sponzorsky. Predsedníčka komisie mala otázku, či je potrebné 
navýšenie rozpočtu pre komisiu pre školstvo na rok 2012. Návrh na úpravu rozpočtu komisie 
predloží ekonomickej komisii prostredníctvom p. Štrbovej. 



JUDr. Garajová - podotkla, že v rozpočte mesta je aktuálne nedostatok finančných prostriedkov. 
p. Kojnoková - navrhla, že je vhodné požiadať o navýšenie rozpočtu komisie, vzhľadom na 
množstvo podujatí organizovaných pre deti a žiakov. 
p. Slavkovská – odporučila požiadať o navýšenie rozpočtu na sumu 1800 €. 
Mgr. Brisudová - uviedla, že dá návrh na navýšenie rozpočtu pre komisiu pre školstvo. Rozpočet 
komisie na aktuálny rok je 1 673 €. 
 
- uznesenie č. 24/2011 – komisia pre  školstvo  odporúča navýšiť rozpočet komisie pre školstvo     
v roku 2012 na sumu 1 800 €. Dôvodom navýšenia finančných prostriedkov je zabezpečovanie 
ďalších školských a kultúrno – spoločenských aktivít v prospech výchovno – vzdelávacieho 
procesu detí a žiakov a ich voľnočasových aktivít. 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 
 
5. Diskusia 
Mgr. Brisudová - predložila členom  na vyjadrenie  Dodatok k  VZN č. 7/2010 o určení príspevku 
na výchovu a vzdelávanie. Informácie o 5 percentnom navýšení prvého pásma sú zverejnené na 
oficiálnej stránke MŠVVaŠ SR. O dodatku bude rokovať najbližšie mestské zastupiteľstvo. 
Požiadala o odôvodnenie predloženého dodatku Ing. Máriu Pribilincovú a o stanovisko členky 
komisie pre školstvo. 
 
Ing. Pribilincová - v  zmysle  zákona  č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní  (školský zákon)   a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov zákonný zástupca dieťaťa 
alebo žiaka uhrádza výšku finančného príspevku na stravovanie vo výške nákladov na nákup 
potravín podľa vekových kategórií stravníkov v súlade s finančnými pásmami bez úhrady režijných 
nákladov na výrobu, výdaj jedál a nápojov. Z dôvodu zmeny finančných pásiem  zverejnených  
MŠVVaŠ SR platných od 1. 9. 2011 je potrebné vypracovať dodatok. Nové finančné pásma 
zverejnené MŠVVaŠ SR si vyžadujú následne zmenu VZN, ktoré rozhoduje  o výške príspevku a 
spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach obce (odseky 1, 2, 
3, 4). Ďalšia zmena sa týka ZUŠ. Vyučovanie skupiny žiakov predškolského veku, ktorá sa realizuje 
po dohode so zriaďovateľom a riaditeľstvami MŠ na materských školách, kde dochádza vyučujúca 
ZUŠ.  ZUŠ vyšla v ústrety požiadavke zákonných zástupcov detí MŠ, ktorí sú v čase vyučovania 
tanečného odboru v práci a majú problém s dopravou detí na vyučovanie do ZUŠ  a po dohode so 
zriaďovateľom  a  riaditeľstvami  MŠ  rozhodla, že  vyučovanie skupiny žiakov predškolského veku  
v tanečnom odbore  sa bude realizovať priamo v priestoroch materských škôl (odsek 5). 
Učebný plán záujmového vzdelávania pre dospelých v tanečnom odbore (učebný plán č. 39, variant 
B) ZUŠ upravila podľa regionálnych podmienok a potrieb školy  na polovičnú časovú dotáciu, čím 
priamoúmerne upravili návrh školného na polovičnú sumu (odsek 5). 
Obidve formy vyučovania obohatia ŠkVP a zároveň podchytia talentované deti  a v programe 
celoživotného vzdelávania aj dospelých. Návrh ZUŠ bol prerokovaný v pedagogickej rade dňa 31. 
8. 2011.  
 
p. Kojnoková sa informovala, prečo deti MŠ,  ktoré navštevujú tanečný odbor, majú hradiť 
príspevok RZ v ZUŠ, keď ho platia v materskej škole.  
 
Ing. Pribilincová - ak sú deti žiakmi dvoch škôl, môžu platiť na dvoch školách. Na druhej strane  
príspevok do RZ nie je povinný, zákonný zástupca ho platí dobrovoľne, ak sa rozhodne, že sa stáva 
členom RZ. Zákonný zástupca má právo na informácie o výchovno-vzdelávacích výsledkoch 
svojho dieťaťa aj bez toho, aby bol členom RZ. Pedagogický zamestnanec je povinný podávať 
informácie o žiakoch zákonným zástupcom.  
 
JUDr. Garajová - konštatovala, že bola prekvapená, keď zistila, že jej dcéra je žiačkou ZUŠ. 
Domnievala sa, že tanečný odbor sa vyučuje formou krúžku v materskej škole. Ďalej sa pýtala, od 



akého veku je možné prijať dieťa do ZUŠ.  
 
Ing. Pribilincová  - podľa ustanovenia § 49 zákona NR SR č. 245/2008 Z. z. o výchove a 
vzdelávaní a o zmene a doplnení niektorých zákonov ZUŠ môže organizovať aj štúdium pre deti vo 
veku pred plnením povinnej školskej dochádzky. 
 
Mgr. Brisudová - požiadala Ing. Pribilincovú o doručenie stanovísk riaditeliek MŠ a ZUŠ  k vyučo-
vaniu tanečného odboru v priestoroch materských škôl a stanovisko riaditeľky ZUŠ Poltár k po-
platkom do RZ pred predložením príslušného dodatku na zasadnutie mestského zastupiteľstva. 
 
Mgr. Dirbáková - poznamenala, že príspevok do RZ nie je povinný. 
 
p. Iždinská - uviedla, že jej dcéra navštevovala tanečný odbor, boli tam vyššie poplatky, rodičia sa 
skladali na úbory. 
 
p. Kojnoková - vyučovanie tanečného odboru sa uskutočňuje  v priestoroch materských škôl, ZUŠ   
s tým nemá žiadne náklady na prevádzku. 
 
Ing. Pribilincová - potvrdila, že vyžiada stanoviská riaditeliek MŠ a ZUŠ a pošle ich predsedníčke 
komisie Mgr. Brisudovej, ktorá ich v prípade potreby bude tlmočiť na zasadnutí mestského 
zastupiteľstva.  
 
Mgr. Brisudová – požiadala Ing. Pribilincovú o elektronické zaslanie upraveného dodatku 
v podobe, v akej bude predložené ako pracovný materiál na zasadnutie mestského zastupiteľstva. 
 
Uznesenie č. 25/2011 - komisia pre školstvo odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Poltári 
schváliť Dodatok č. 1 k Všeobecne záväznému nariadeniu č. 7/2010 o  rozhodovaní o výške 
príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Poltár. 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 
 
Mgr. Brisudová -  predložila žiadosť ZŠ Školskej 3, Poltár o navýšenie finančných prostriedkov pre 
ŠKD Školská 3, Poltár, ktorá bola členom školskej komisie doručená v elektronickej forme. 
 
Mgr. Dirbáková - uviedla, že žiadosť súvisí s navýšením počtu detí v ŠKD. 
 
Mgr. Brisudová - konzultovala žiadosť s pani Štrbovou, ktorá uviedla, že neponíži rozpočet pre 
ŠKD Školská z dôvodu krátenia podielových daní pre mesto. Zostanú tak finančné prostriedky na 
dofinancovenie ŠKD. 
 
Ing. Pribilincová - do ŠKD bolo prijatých 65 detí, čo viedlo k vytvoreniu tretieho oddelenia a 
následne prijatiu vychovávateľky na polovičný úväzok od 1. októbra 2011. Vychovávateľka je 
absolventkou vysokoškolského štúdia II. stupňa a na jej plat je potrebné navýšiť finančné 
prostriedky zhruba vo výške 1010 €. V jednom oddelení ŠKD môže byť maximálne 25 detí a nie je 
možná výnimka. ZŠ Školská chýbajú tieto finančné prostriedky v rámci originálnych kompetencií, 
ale v rámci prenesených kompetencií finančné prostriedky má. 
 
Uznesenie č. 26/2011 - komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári odporúča 
Mestskému zastupiteľstvu v Poltári schváliť navýšenie finančných prostriedkov v rozpočte na rok 
2011 vo výške 1 010 € na bežné výdavky pre ŠKD Školská 3, Poltár z dôvodu vytvorenia tretieho 
oddelenia ŠKD. 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 



 
Mgr. Brisudová – vzhľadom k tomu, že došlo k ukončeniu školského roka 2010/2011, hlavná 
kontrolórka by mala okrem materských škôl vykonať kontrolu hospodárnosti vynakladania 
finančných prostriedkov aj v základných školách.  
 
p. Kojnoková - pripomenula, že v ZŠ Školská je potrebné riešiť komplexne aj prezúvanie žiakov 
školy. 
 
JUDr. Garajová – môžeme prijať uznesenie, ktorým odporučíme mestskému zastupiteľstvu poveriť 
kontrolórku vykonať kontrolu efektívnosti vynakladania finančných prostriedkov v ZŠ v Poltári.  
 
p. Kojnoková - mala otázku, či je možné, aby  pre zamestnancov MŠ Kanadská vozili stravu zo ŠJ 
ZŠ Slobody 2, Poltár. 
 
Mgr. Brisudová – v tomto prípade je vhodné zabezpečiť vyjadrenie druhej strany, t. j. 
poskytovateľa stravovania a zástupcov zamestnávateľa. 
 
Mgr. Dirbáková - poukázala na nejednotnosť v podmienkach stravovania dospelých a detí. Cudzí 
stravníci majú pripravený stôl prikrytý obrusom,  žiaci majú stoly bez obrusov a navyše si nemôžu 
zvoliť jedno z dvoch ponúkaných jedál, varí sa im bez možnosti výberu. V školskej jedálni by mali 
mať všetci stravníci rovnaké podmienky na stravovanie. Pedagógovia sa stravujú buď priamo 
v školskej jedálni alebo v bývalom SOUP. 
 
p. Slavkovská - bola navštíviť pani Kosturovú a dohodla, že výstava obrazov pána Kostura by 
mohla byť v priestoroch  KD v Poltári od 14. novembra 2011. Pani Kosturová zapožičia manželove 
obrazy. 
 
Mgr. Brisudová – navrhla pri príležitosti otvorenia výstavy pokrstiť knihu pani Márie Bajnokovej 
 z Martina, ktorá je rodáčkou z Poltára. Bolo by vhodné, aby táto akcia bola spropagovaná medzi 
obyvateľmi Poltára a tiež na základných školách. Pri príležitosti otvorenia výstavy je vhodné 
usporiadať malú recepciu v spolupráci s komisiou kultúry pri MsZ v Poltári. 
 
p. Slavkovská -  o pripravovanej akcii je potrebné informovať aj zamestnancov NOS Lučenec.  
Členky komisie pre školstvo sa dohodli, že výstavu budú inštalovať v sobotu 12. novembra 2011  
v priestoroch KD v Poltári.  
 
Uznesenie č. 27/2011 - komisia pre školstvo odporúča MsZ poveriť hlavnú kontrolórku 
vykonaním kontroly hospodárenia s finančných prostriedkami so zameraním na zákonnosť, 
hospodárnosť a efektívnosť vynakladania financií v prospech výchovno – vzdelávacieho procesu 
žiakov základných škôl v meste Poltár. 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 
 
Uznesenie č. 28/2011 Komisia pre školstvo odporúča MsZ poveriť hlavnú kontrolórku vykonaním 
kontroly používania finančných prostriedkov na preplácanie stravného zamestnancom ZŠ 
Školská v Spojenej strednej škole v Poltári (preverenie oprávnenosti preplácania stravného u 
iného zriaďovateľa). 
Hlasovanie: Za: 6    Proti: 0   Zdržal sa: 0 
 
6. Záver 
Zasadnutie Komisie pre školstvo pri MsZ v Poltári ukončila predsedníčka komisie Mgr. Martina 
Brisudová, ktorá sa všetkým prítomným poďakovala za účasť.                                                                            
 



 
Prijaté uznesenia 
 
Uznesenie č. 23/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
schvaľuje sumu 170.- € na organizačné zabezpečenie súťaže Najlepší dedko, najlepšia babka (nákup 
2 ks čiaš pre víťazov, odmien pre súťažiacich žiakov, zabezpečenie pozvánok a ďakovných listov). 
Slávnostné vyhodnotenie súťaže sa uskutoční dňa 28. 10. 2011 o 15.00 hod. v obradnej sieni 
Mestského úradu v Poltári. 
 
Uznesenie č. 24/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
odporúča navýšiť rozpočet komisie pre školstvo v roku 2012 na sumu 1 800 €. Dôvodom navýšenia 
finančných prostriedkov je zabezpečovanie ďalších školských a kultúrno - spoločenských aktivít  
v prospech výchovno – vzdelávacieho procesu detí a žiakov a ich voľnočasových aktivít. 
 
Uznesenie č. 25/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Poltári schváliť Dodatok č. 1 k Všeobecne záväznému 
nariadeniu č. 7/2010 o  rozhodovaní o výške príspevku a spôsobe platby na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Poltár. 
 
Uznesenie č. 26/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Poltári schváliť navýšenie finančných prostriedkov 
v rozpočte na rok 2011 vo výške 1 010 € na bežné výdavky pre ŠKD Školská 3, Poltár z dôvodu 
vytvorenia tretieho oddelenia ŠKD. 

 
Uznesenie č. 27/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
odporúča MsZ poveriť hlavnú kontrolórku vykonaním kontroly hospodárenia s finančnými 
prostriedkami so zameraním na zákonnosť, hospodárnosť a efektívnosť vynakladania financií v 
prospech výchovno – vzdelávacieho procesu žiakov základných škôl v meste Poltár. 
 
Uznesenie č. 28/2011 
Komisia pre školstvo pri Mestskom zastupiteľstve v Poltári na svojom zasadnutí dňa 12. 10. 2011 
odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Poltári poveriť hlavnú kontrolórku vykonaním kontroly 
používania finančných prostriedkov na preplácanie stravného zamestnancom ZŠ Školská v Spojenej 
strednej škole v Poltári (preverenie oprávnenosti preplácania stravného u iného zriaďovateľa). 
 
Zapísala: Ing. Mária Pribilincová 
 

 
 
 
 
 

Mgr. Martina Brisudová 
predsedníčka komisie 


